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Directorul FMI vrea ca bancile centrale sa continue sa majoreze dobânzile

Directorul general al Fondului Monetar International, Kristalina Georgieva, a declarat miercuri ca bancile

centrale ar trebui sa continue sa majoreze dobânzile pentru a combate inflatia, pâna când vor ajunge la un

nivel "neutru", apreciind ca în majoritatea cazurilor acestea nu au atins acel nivel, transmite Reuters.

 

Într-un interviu acordat Reuters, cu o zi înainte de reuniunea consiliului guvernatorilor de la Banca Centrala

Europeana, la care analistii se asteapta la o noua majorare a costului creditului cu 75 de puncte de baza, Kristalina

Georgieva a mai spus ca efectele pozitive ale majorarilor de dobânda ale bancilor centrale se vor resimti abia în

2024, la nivel global.

 

BCE a comunicat timp de mai multe luni ca primul pas va fi majorarea dobânzii de politica monetara la un nivel

"neutru", la care nici nu stimuleaza, dar nici nu restrictioneaza cresterea, dar acum unii oficiali sustin ca este

nevoie de actiuni mai agresive, apreciind ca BCE ar trebui sa mearga mai departe pentru a contracara presiunile

inflationiste.

 

"La acest moment, vrem sa ajungem la nivelul neutru si, în majoritatea cazurilor, nu suntem înca acolo", a spus

Kristalina Georgieva.

 

Bancile centrale trebuie sa majoreze costul creditului pentru ca, "atunci când inflatia este la un nivel ridicat, asta

submineaza cresterea economica si îi afecteaza cel mai mult pe saraci", a subliniat directorul FMI.

 

Recentele majorari de dobânda ale BCE au venit pe fondul deteriorarii perspectivelor economice si al unei inflatii

care în zona euro a ajuns la 9,9% în luna septembrie, stimulata de cresterea preturilor la alimente si energie, dupa

invadarea Ucrainei de catre Rusia.

 

Întrebata cât de mult se asteapta ca bancile centrale sa continue sa majoreze dobânzile, Georgieva a spus ca

prognozele FMI arata ca "în 2024 vom ajunge la un punct la care bancile centrale vor vedea impactul actiunilor

lor".

 

"Beneficiile vor veni, dar nu sunt instantanee. Este nevoie de o anumita rabdare din partea societatii", a adaugat

directorul FMI. 

page 1 / 1


